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MŠ Zliv, nová kuchyně 
Tato akce byla v průběhu letošního roku 
dodatečně zařazena do rozpočtu města 
díky příznivému hospodaření. Do konce 
roku bude mít školka zhruba nové tech-
nologické kuchyňské vybavení.

ČOV - provzdušňování
Akce v současné době probíhá. Jedná se 
o výměnu provzdušňování kalu a výměnu 
dmychadel s cílem zabezpečení požadova-
ných parametrů vyčištěných odpadních 
vod a snížení energetické náročnosti 
provozu.

Osazení zpětných klapek
Akce bude dokončena do konce roku. 
Jedná se o zamezení zpětného nátoku 
dešťových vod do kanalizačního systé-
mu. Cílem je rovněž snížení energetické 
náročnosti provozu ČOV.
Tato akce je spolufinancována z dotač-
ního programu Ministerstva zemědělství 
v rámci protipovodňového opatření.

Rekonstrukce ZŠ - I. etapa
Stavba je rozestavěna, provádí se zateplení 
obvodového pláště, výměna oken. Uvnitř 
dispozice probíhá postupná rekonstrukce 
sociálního zařízení. Termín dokončení I. 
etapy je posunut na květen 2008.

Demolice staré čističky
V průběhu listopadu proběhlo úplné 
odstranění staré ČOV. Za své vzaly žele-
zobetonové jímky, včetně objektu labora-
toře a mycí rampy. Celkové náklady čini-
ly 2,2 mil. Kč. Akce byla hrazena z roz-
počtu města. Jedním z důvodů demolice 
je připravované propojení stávající silnice 
u bytových domů na Dolním náměstí se 
silnicí u benzinové pumpy.

Jak se letos investovalo Město Zliv Vás tradičně zve, letos 
již po deváté v sobotu 22. prosince 
2007 od 17.00 do kostela sv. Václava 
na koncert Česká mše vánoční - Hej, 
Mistře! v podání Orchestru Musica 
da Camera, Pěveckého sboru Perchta 
a dirigenta Petra Píšy.

Dále je pro vás připraveno v parku 
občerstvení od 15 hodin, kde můžete 
u stánků ochutnat vánoční punč, 
grog, kávu, klobásy, ryby. Po skonče-
ní koncertu se zde bude pokračovat 
zpíváním vánočních koled. Všichni 
jste srdečně zváni. Vstupné na kon-
cert je dobrovolné. Výtěžek z tohoto 
koncertu bude věnován centru zdra-
votně postižených dětí a mládeže 
ARPIDA v Č. Budějovicích.

Město Zliv pořádá dne 23. února 
2008 v kulturním domě tradiční 
Svíčkový ples, k tanci a poslechu 
hraje skupina ELIZABEZH.

Česká mše vánoční
Hej, Mistře!

Svíčkový ples



Návrh rozpočtu města je sestaven a dopo-
ručen radou města ke schválení zastupi-
telstvu. Jsou v něm zahrnuty investiční 
výdaje na celou řadu akcí.

Rekonstrukce ZŠ - II. etapa
V návaznosti na dokončenou I. část 
budou pokračovat další stavební práce, 
které obnáší rekonstrukci a přístavbu 
tělocvičny s výměnou oken a zateplením, 
rekonstrukci kuchyňského vybavení, hos-
podářské části rovněž s výměnou oken 
a zateplením.

Komunikace, chodníky
Dojde k rozšíření komunikace v Zahrad-
ní ulici s vytvořením parkových stání 
pro osobní automobily. Stávající situace 
je již neúnosná, obdobně jsou na tom ale 
i další části Zlivi. Na sídlišti Jáchymovská 
se počítá s obnovou části chodníkových 
zádlažeb včetně úpravy podchodu mezi 
domy 343, 344. Opravou projde i kruho-
vá záležitost před těmito domy. Pokud by 
se rozpočtové příjmy příznivě naplňova-
ly tak jako v letošním roce, provedly by 
se opravy chodníku v části ul. Lidická 
a v ul. 28. října.

Rekonstrukce na Mydláku
V příštím roce plánuje město zahájení roz-
sáhlejších stavebních úprav na „Mydláku“. 

Charakter nových staveb se musí podřídit 
vlastnickým vztahům v tomto prostoru, 
neboť většinou je pozemek pláže a okolí 
ve vlastnictví Rybnikářství, a.s. 
Na jaře dojde k částečnému upuštění ryb-
níka tak, aby bylo možné provést úpravu 
břehové části - částečné odstranění ráko-
sového porostu, dopískování, zpevnění 
břehu. Následně budou odstraněny uni-
mo-buňky a budou nahrazeny novými 
dřevostavbami.
Objekt kuchyňky bude zdemolován 
a nahrazen novým dřevěným objektem. 
V dalších etapách bude odstraněn již 
vyžilý objekt hromadného ubytování. 
V tomto prostoru bude vytvořen dětský 
koutek s pergolou. Částečný stín bude 
vytvořen kamennou zídkou jako součást 
oplocení areálu.
V dalších etapách bude objekt recepce 
nahrazen novým, rovněž celodřevěným 
objektem. Závěrem bude dokončeno oplo-
cení, zpevněné plochy, lavičky.

Technická vybavenost
pro RD „Dolní náměstí“

Rozpočet města počítá s touto investicí. 
Předpokladem realizace je však dohoda 
ohledně výkupu posledních vlastníků 
pozemku v tomto prostoru.

Odpadové hospodářství
Ve druhé polovině letošního roku došlo 
k rozmístění nádob na separovaný odpad. 
Celkem je vytvořeno 10 sběrných míst. 
Podrobně se monitoruje vytíženost jed-
notlivých míst. Již nyní je zřejmé, že bude 
třeba posílit kapacitu především v pro-
storu Dolního náměstí. Pozitiva sběru: 
dochází k úspoře tonáže na skládce.
Negativa: místy se u nádob objevuje 
odpad nepatřící do nádob či odpad nato-
lik objemný, že se do nádob nevejde. 
Silnější vítr pak vykoná své.

Ornitologové jásají
V letošním roce byl na Zlivském rybníku 
k velké radosti ornitologů zaznamenán 
výskyt Kolpíka bílého, kriticky ohrožené-
ho druha. Hlavní evropská hníždiště - 
Ijsselmev v Holandsku a Neziderské jeze-
ro v Rakousku jsou dnes chráněna záko-
nem. V Jižních Čechách zahnízdí tento 
druh zcela výjimečně.
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Demolice staré, nefunkční čističky

Rozpočet na rok 2008

krátké zprávy >>

Pracovní doba MěÚ ve Zlivi
v období vánočních svátků
Ve dnech 27. - 31.12.2007 bude chod úřadu omezen, zaměstnanci budou čerpat 
řádnou dovolenou. Děkujeme za pochopení a přejeme klidné a spokojené prožití 
vánočních svátků a mnoho štěstí v novém roce 2008.

Městský úřad Zliv
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Oranžový rok ve Zlivi
Nadace ČEZ
Naše město se v roce 2007 přihlásilo do 
akce „Oranžový rok „společného projek-
tu JE Temelín. Ve Zlivi se v průběhu 
letošního roku uskutečnili tři plánované 
sportovně kulturní akce.
Na jejich plnění přispívá JE Temelín ze 
skupiny ČEZ částkou 100 000 Kč. Konaly 
se tyto akce:

23. 8. - „Jihočeský míč“
Fotbalového turnaje se zúčastnilo 100 hrá-
čů (8 fotbalových mužstev a 10 mužstev 
brach volejbal).
22. 9. - Svatováclavský tenisový turnaj
Turnaj neregistrovaných i registrovaných 
hráčů je již delší dobu prestižní záležitos-
tí a má vysokou sportovní úroveň.
24. 10. - Pravěk v okolí Zlivi
Kulturní akci pořádala Městská knihovna 
s účastí odborníka na archeologii.

Výměna povrchu
V roce 2007 podpořila Nadace ČEZ na 
podkladě žádosti Města Zlivi výměnu 
povrchu v tenisovém areálu. Město Zliv 
je vlastníkem tohoto zařízení, tenisový 
klub jako právní subjekt provozuje toto 
zařízení na základě smluvního nájemní-
ho vztahu.
Tenisový areál je v provozu od roku 2000. 
Povrch byl značně namáhán trvalým 
zatížením kurtů. Během osmiletého pro-
vozu došlo ke silnému opotřebení, povrch 
se stal nebezpečným pro hráče. Obrusem 
umělého vlákna docházelo při pohybu 
hráčů k nepřirozenému skluzu a množila 
se četná nepříjemná zranění. Bylo proto 
nezbytné přikročit k obměně povrchu. 
Finanční zabezpečení výměny povrchu 
bylo značně komplikované s ohledem na 
finanční možnosti jak Města Zlivi, tak 
provozovatele.
Díky poskytnuté dotaci Nadace ČEZ ve 
výši 2 x 200 tis. Kč, bylo možné přistoupit 
k realizaci akce. Díky brigádnické výpo-
moci řady členů tenisového oddílu došlo 
ke značné úspoře nákladů. Po dokončené 
obměně povrchu nedochází ke zraněním, 
podařilo se udržet vysokou členskou 
základnu a zároveň přivést nové členy.
Celkové náklady akce byly 1 350 000 Kč.
Zdroje financování
Nadace ČEZ 400 000 Kč
Město Zliv 550 000 Kč
Tenisový klub 400 000 Kč
Technické parametry:
Umělá tráva s křemičitým vsypem 13 mm 
NEW GRASS položená na vodopropustný 
asfaltový koberec.

Výměra položené plochy:  1780 m2

Ing. Jiří Štabrňák, starosta

Svatováclavský tenisový turnaj

<< svět kolem nás

Pravěk v okolí Zlivi, beseda

JADERNÁ ELEKTRÁRNA TEMELÍN
VÁS ZVE DO SVÉHO
INFORMAČNÍHO CENTRA

otevřeno denně od 9 do 16 hodin
tel.: 381 102 639  fax: 381 104 900
e-mail: infocentrum.ete@cez.cz

www.cez.cz

GENERÁLNÍ PARTNER

ZLIVSKÉHO ORANŽOVÉHO ROKU 2007



škola >>

60. léta
večer plný vzpomínek
8. 11. 2007 - Tak tohle škola ještě nepa-
matuje! Aby náš koncertní sál takhle 
praskal ve švech a dokonce i repríza 
byla zcela vyprodána! Více než půlroč-
ní úsilí učitelů, žáků a dalších hostů 
bylo korunováno nebývalým úspěchem. 
Odcházející návštěvníci nešetřili slovy 
uznání a obdivu.
Už výzdoba sálu nenechala niko-
ho na pochybách, že jsme na exkurzi 
v 60. letech. A pak ten nabitý program, 
ve kterém si pamětníci oprášili vzpomín-
ky na své mládí. Beatles, hipies, pionýři, 
Gagarin, Suchý + Šlitr, Šimek a Gross-
mann, Rock and Roll, Matuška. Olympic, 
Bob Dylan, sovětské tanky v Praze, Karel 
Kryl... Ano, takhle to opravdu bylo.
V dnešním každodenním shonu a sta-
rostech už jsme ledacos zapomněli, ale 
některé věci je dobré si stále připomínat. 
Dobré i špatné.
Mne osobně nejvíc těší, s jakým nasaze-
ním všichni do tohoto projektu šli. Nikdo 
nikoho nenutil a přesto tolik lidí mělo 
chuť se k projektu přidat a spolupodílet 
se na jeho realizaci. Je úžasné, že se na 
tomto díle podíleli nejen učitelé a žáci, 
ale také rodiče žáků, bývalí žáci i někteří 

bývalí učitelé. Dohromady asi 40 dospě-
lých a více než stovka mladých (žáků 
a studentů). A to je na tom všem nejkrás-
nější - společně vytvářet něco hezkého 
a o výsledek se podělit s ostatními. Kdo 
přišel, ten to jistě vnímal.

Jan Režný, ředitel školy

Rekonstrukce školy
Jak už jsme podrobně informovali veřej-
nost ve školním Zpravodaji, rekonstruk-
ce školy zdárně začala, a my doufáme, 
že stejně zdárně skončí. Rekonstrukce 
je závislá na mimořádné státní dota-
ci ve výši 6 mil. Kč, ale vinou průtahů 
na ministerstvu financí se ji nepodařilo 

zahájit o hlavních prázdninách, jak bylo 
původně zamýšleno.
Bude probíhat téměř po celý školní rok, 
ale už teď je zřejmé, že to zvládneme 
a že práce naruší výuku jen minimál-
ně. Musím pochválit dodavatelské firmy, 
že se opravdu snaží. Nejvíc rušno je na 
stavbě v sobotu a v neděli, kdy se škola 
od rána do večera otřásá v základech od 
bouracích kladiv, pil, brusek, palic a dal-
ších rámusidel. Ve všedních dnech začí-
nají rámusit přesně podle domluveného 
rozvrhu. 

V současné době jsou vybourané WC v 1. 
a 2. patře a budou se zde stavět nové příč-
ky, kabiny a moderní vybavení. Až bude 
hotovo (očekáváme, že v lednu), provede 
se totéž v přízemí. Po celou dobu rekon-
strukce je tedy některé WC přístupné. 
Pouze ten, kdo má potřebu, musí startovat 
o něco dřív, protože jej čeká delší cesta.
 Zároveň probíhá výměna oken a zatep-
lování fasády. Měli jsme z toho strach, 
ale zbytečný. Firma mění okna zásadně 
o víkendu a dokonce po sobě i vzorně 
uklidí. Školní uklízečka v neděli odpo-
ledne úklid doladí na „školní standard“ 
a v pondělí se může učit.
A tak s potěšením pozorujeme, jak práce 
postupují, a těšíme se na výsledek. Příští 
rok nás čeká tělocvična, kuchyně, hřiště, 
běžecká dráha, oplocení, chodníky... 

Jan Režný, ředitel školy

Martinský lampiónový průvod
V předvečer svátku sv. Martina připra-
vilo Mateřské centrum Sluníčko ve Zlivi 
neobvyklý večerní lampiónový průvod. 
Počasí bylo ohavné, zima, studený déšť 
- psa by nevyhnal. Očekávali jsme krach, 
v téhle sibérii přijde sotva deset lidí. 
Ale najednou se to začalo scházet, malí 
i velcí, kožichy, čepice, pláštěnky, dokon-
ce i několik kočárků s protidešťovou 
úpravou. Téměř dvě stovky lidí. To bylo 
něco! Všem se podařilo zapálit svíčku 
v lampiónu a průvod se vydal na cestu. 
Rozsvícené lampióny chabě osvětlovaly 
cestu, ale především vytvářely zvláštní 
pouto mezi lidmi, kteří je nesli. Kouzelná 
atmosféra. 
Průvod došel ke škole a obsadil místa 
v sále ZUŠ. Kouzelná atmosféra vstoupi-
la s ním. Lidi měli najednou k sobě blíž 

pořad „60. léta“ se skutečně vydařil

Vánoce v ZŠ a ZUŠ ZlivVánoce v ZŠ a ZUŠ Zliv
18. 12. - 18.0018. 12. - 18.00
vánoční koncert ZUŠ Zliv, sál ZUŠvánoční koncert ZUŠ Zliv, sál ZUŠ
20. 12. - 18.0020. 12. - 18.00
vánoční koncert pěveckého sboruvánoční koncert pěveckého sboru
ZUŠ Zliv Skřivánek, sál ZUŠ ZlivZUŠ Zliv Skřivánek, sál ZUŠ Zliv
23. 12. - 17.0023. 12. - 17.00
Vánoce s Klíčkem, sál ZUŠ ZlivVánoce s Klíčkem, sál ZUŠ Zliv
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Narodili se v roce 2007
Pechánek Radek  Zliv 597
Jilek Michal  Zliv 333
Rysová Ema  Zliv 328
Remtová Barbora  Zliv 265
Honsa Mikoláš  Zliv 735
Honsová Hedvika  Zliv 735
Bandhauer Samuel Jiří  Zliv 605
Kabelka Miroslav  Zliv 142
Škvrna Martin  Zliv 433
Zíka Michal  Zliv 509
Kotrlíková Jaroslava  Zliv 557
Pražák Lukáš  Zliv 446 
Miklíková Simona  Zliv 267
Kučerová Nicol  Zliv 335
Gregor David  Zliv 504
Gregorová Klára  Zliv 504
Šoltés Ondřej  Zliv 329
Dvořák Petr  Zliv 419
Vitha Marek  Zliv 748
Poláková Veronika  Zliv 761
Hájíčková Adéla  Zliv 488
Drázda Matyáš  Zliv 371
Zbínová Hana       Zliv 266        
Havránek Jan Zliv 686
Hajník Tomáš  Zliv 326
Čtvrtníková Klára  Zliv 368
Kurážová Aneta  Zliv 293

Bohuslava Plecerová, matrikářka

Upozornění pro občany
nejpozději dnem 31. prosince 2007 
skončí platnost občanských průkazů 
bez strojově čitelných údajů vyda-
ných v roce 1997 a 1998. 
Konec platnosti se vztahuje i na 
občanské průkazy s vyznačenou plat-
ností (např. 11. 7. 2008) nebo „bez 
omezení, platnost je proškrtnuta „s 
výjimkou občanských průkazů obča-
nů narozených před 1. lednem 1936. 
Žádost o vydání nového občanského 
průkazu se strojově čitelnými údaji 
měl občan předložit nejpozději do 
30. listopadu 2007 na MěÚ Zliv nebo 
MM Č. Budějovice, Jeronýmova 1.

Dokládáte: starý občanský průkaz
1 fotografii (aktuální, čelní pohled, 
neutrální výraz, zavřená ústa, oči 
otevřené). Doložit stav (ženatý - odda-
cí list, vdovec - úmrtní list, rozvede-
ný - rozhodnutí o rozvodu).

Bohuslava Plecerová, matrikářka

a to nejen proto, že se mačkali jeden na 
druhého, aby se všichni vešli dovnitř. 
Pěvecký sbor ZUŠ Skřivánek zazpíval 
několik písniček a pak členky Mateřského 
centra převedli krátkou inscenaci přib-
ližující postavu Sv. Martina. Ale to nej-
větší překvapení ještě mělo přijít. 
Lidé se trochu ohřáli, zazpívali si a pak 
se vrátili před školu, kde začínala taju-
plná stezka vyznačená hořícími svícemi. 
Dovede nás k Martinovi? Děti oči navrch 
hlavy vedly rodiče po světýlkách kolem 
školy až na školní hřiště a tam - zázrak. 
Opravdový bílý kůň! Přesně takový, na 
kterém přijel Martin! Ve světlech lampió-
nů bělouš nádherně zářil na pozadí černé 
noci. Tenhle okamžik si všichni navždy 
uchovají ve svém srdci. A aby si tu krásu 
všichni pořádně vychutnali, byly na mís-
tě k zakoupení výtečné koláčky, čaj a pro 
velké punč. Byl to určitě pro všechny 
nádherný a sváteční okamžik. A je moc 
dobře, že máme ve Zlivi Mateřské cent-
rum Sluníčko, které pro své spoluobčany 
(a nejen ty nejmenší) takové okamžiky 
připravuje. Děkujeme!

Jan Režný, místostarosta

Co je Czech POINT?
Pro co budou moci občané na úřad?
Czech POINT je asistované místo pro 
komunikaci občana s veřejnou správou 
a umožňuje zajišťovat ověřené výstu-
py z Obchodního rejstříku, Katastru 
nemovitostí a Živnostenského rejstříku. 
Připravuje se rozšíření o výpis z Rejs-
tříku trestů. Perspektivně bude Czech 

POINT sloužit jako asistované místo 
výkonu veřejné správy umožňující komu-
nikaci se státem prostřednictvím jednoho 
místa tak, aby ‚,obíhala data ne občan‘‘.
Od ledna 2008 se MěÚ ve Zlivi zapojuje 
do tohoto projektu a stane se jedním 
z asistovaných míst pro komunikaci 
občana s veřejnou správou, s cílem zkva-
litňování služeb veřejnosti.
Co zjistíme na úřadě
Výpis z katastru nemovitostí, výpis 
z obchodního rejstříku, výpis ze živ-
nostenského rejstříku. Plánuje se výpis 
z rejstříku trestů

Ing. Ilona Řimnáčová, tajemnice MěÚ

Příspěvek    
na zvýšené životní náklady
Dávka je poskytována osobám používa-
jícím trvale ortopedické, kompenzační 
nebo jiné pomůcky na zvýšené výdaje 
související s jejich používáním.
Maximální výše dávky byla 200 Kč měsíč-
ně. Příspěvek na zvýšené životní náklady 
je od 1. ledna 2008 zrušen. 

Dávky pomoci v hmotné nouzi
Od 1. ledna 2008 se zpřísňují podmínky 
pro osoby, které pobírají dávky pomoci 
v hmotné nouzi, jsou dlouhodobě neza-
městnané a jejich aktivita k získání pří-
jmu vlastní prací je nízká nebo žádná. 
U těchto osob, nepracují-li 12 měsíců 
a déle, se bude vycházet pouze z část-
ky existenčního minima, stanové záko-
nem o životním a existenčním minimu 
2 020 Kč.
Zároveň bude zohledněno ztížené posta-
vení některých osob na trhu práce, a pro-
to se úprava nevztahuje na osoby starší 
55 let, osoby částečně invalidní a rodiče 
pečující o dítě mladší 12 let. 

 Václava Pešková, sociální pracovnice

Tenisový klub v roce 2007
Dovolte mi vážení příznivci bílého sportu, 
abych vás ve stručnosti informoval o čin-
nosti našeho TK Zliv za sezónu 2007.
Neoficiálně se vždy zahajuje valnou 
hromadou konanou v sále základní umě-
lecké školy v únoru. Na tu vždy navazuje 
ples, letos již VII. v pořadí a s potěšením 
můžeme konstatovat, že náš ples je velmi 
oblíben a návštěvnost se pohybuje vždy 
okolo 200 lidí.
Oficiálně sezóna pak nastává s přícho-
dem pěkného počasí a koncem dubna se 
již hrají první mistrovské zápasy v sou-
těži dospělých i mládeže. Našemu 

dokončení na straně 6 >>
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mužstvu dospělých se letos nedařilo, jak 
by si přálo a tak příští rok bude hrát 
Krajský přebor IV. Po skončení soutěže 
se už všichni těší na turnaje, které jsou 
velkým zpestřením celé sezóny. Letos se 
konal rekordní počet 9 turnajů. V květnu 
tradiční „DÁMSKÝ“, v červenci pořádají 
hokejbalisté turnaj ve čtyřhře. Dále velmi 
oblíbený „MIX“ - žena - muž, „NOČNÍ“, 
„MRKVAN-CUP“, „SVATOVÁCLAVSKÝ“, 
„DÁMSKÉ ČTYŘHRY“, „VETERÁN-CUP“ 
muži nad 50 let a „MINI-MIX“. Kromě 
těchto turnajů si náš areál pronajali 
na své akce různé organizace např. 
TONSTAV SERVICE, Česká pojišťovna. 
V letních měsících nás poctili návště-
vou hokejisté kanadské NHL a skvělí 
reprezentanti Václav Prospal a Radek 
Dvořák, kteří si zahráli a po sportu ochot-
ně podepisovali dětem své fotografie. 
V září pak přijelo na pozvání na přátel-
ský zápas rakouské mužstvo - „UNION 
KÖNIGSWIESEN“ a na oplátku pozvalo 
naše mužstvo příští rok do Rakouska na 
odvetu.
V prosinci se uzavírá sezóna závěreč-
nou smečí - aneb zhodnocením sezony 
s rautem, zajištěným z vlastních zdrojů 
členů klubu. V posledních dvou letech 
se konal v klubovně i silvestr. Tak to asi 
vše z naší letošní činnosti. Rád bych nyní 
věnoval pár řádek nastupující generaci - 
naší mládeži. Trojlístek závodních hráčů 
- dnes už starší žáci Václav Kotrlík, Jan 
Bronec a Stanislava Procházková začali 
trénovat ve svých 8 letech. Nyní ve 13 
letech patří všichni do špičky Jihočeského 
kraje a hostují v největším klubu LTC 
TONSTAV-SERVICE České Budějovice.
Absolutorium zaslouží Vašík Kotrlík, kte-
rý vyhrál všechny mistrovské zápasy; 
Stáňa Procházková letos poprvé hrála za 

dospělé ženy i za TONSTAV a v létě pak 
všichni získávali body v turnajích. Není 
to zdaleka vše, neboť této trojici šlape na 
paty velice zdárně dvojice Jan Dvořák 
(11 let) a Jan Procházka (10 let), kteří po 
třech letech tréninku poprvé vstoupili 
do zápasů a turnajů. A to impozantně. 
Hostují v sousedním klubu TJ TK MANE 
Hluboká nad Vltavou a oba vyhráli 5 ze 
7 zápasů ve dvouhře a 6 ze 7 zápasů 
ve čtyřhře. Celé léto pak získávali body 
v turnajích, což se projevilo v hodno-
cení a postavení v tenisovém žebříčku 
Jihočeského kraje. V sezoně 2007 v kate-
gorii starších žákyň se Stáňa Procházková 
umístila na 7. místě a pro sezonu 2008 
figuruje na 3. místě! V kategorii starších 
žáků se Vašek Kotrlík umístil na 14. 
a Honza Bronec na 43. místě. Pro sezonu 
2008 jsou na 12. a 31. místě.
V kategorii mladších žáků se Honza 
Dvořák umístil na 17 a Honzík Procházka 
na 20. místě. Pro sezonu 2008 jsou na 9. 
a 11. místě. Nesmím zapomenout ani na 
další děti a to Lenku Novotnou, Katku 
Polenovou a Davida Ambrože, kteří trénu-
jí, zatím nezávodí, ale hrají dobrý rekre-
ační tenis s kamarády nebo rodiči.
Chtěl bych touto cestou všem jmenova-
ným dětem poděkovat za jejich skvělý 
přístup jak v tréninku, tak i zápasech 
a na turnajích. Jako jejich trenér jsem na 
ně náležitě pyšný, neboť mi dělají velkou 
radost a reprezentují náš klub a město 
velmi dobře a do budoucna z nich bude 
nové mladé perspektivní mužstvo.
Jak vidíte, činnost našeho klubu je vel-
mi bohatá počínaje výchovou mládeže, 
konče spoustou akcí, jak sportovních, tak 
společenských a to je pro nás radostné 
a závazné konstatování. Celý klub se 
snaží ke spokojenosti všech ostatních 

řídit výkonný výbor pod vedením prezi-
denta Jiřího Dvořáka. O celý provoz na 
dvorcích, sociálního zařízení, klubovny 
a celého areálu se vzorně již druhým 
rokem stará správce paní Jitka Hrdinová. 
To je vše, zachovejte nám přízeň i nadále 
a přijďte se podívat mezi nás. Všem přeje-
me pěkné prožití svátků Vánočních a jen 
to nejlepší v novém roce 2008.

Pavel Kuchař

MO ČRS - Zliv
Ve druhém pololetí roku 2007 naše orga-
nizace pracovala na údržbě rybochovných 
zařízení. Dále se výbor MO snažil zajistit 
dostatek krmení pro násadové ryby, které 
z podzimních výlovů putovali do rybníků 
a potoka pro účely sportovního rybolovu. 
Naše MO slovila v podzimních výlovech: 
36 kg štiky, 133 kg candáta, 161 kg amu-
ra, 160 kg lína, 3357 kg kapra, 290 kg bílé 
ryby. Výbor MO v podzimních měsících 
vyvolala jednání o odbahnění zbudov-
ských rybníků s Rybnikářstvím Hluboká, 
které nám pomáhá zpracovat projektovou 
dokumentaci a žádosti o státní dotace. 
Naše MO pořádá dne 9.2. 2008 tradiční 
Rybářský ples ve zlivské sokolovně.

Miroslav Rothschedl, MO ČRS Zliv

Víte, že ……
společnost Czech Credit Bureau a.s., 
Praha provádí analýzu, která hodnotí 
stabilitu obcí z hlediska rizikovosti hos-
podaření. K červnu 2007 je Zliv jednou 
z 500 obcí, z počtu 6200 obcí v ČR, která 
má nejvyšší rating A tzn. hospodaří bez 
jakéhokoliv rizika.
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- Letošního jara byla osázena cesta 
ke hřbitovu 126 jeřáby, jež daroval 
obci p. Hofbauer, schwarzenberský lesní 
správce ve Staré Oboře. Většinou smrčky 
a z menší části též borovicemi zalesněna 
byla paseka u mydlovarských hranic, 
u zbudovské cesty a na ostrově.
Celkem osázeny byly 2 ha půdy lesními 
sazenicemi. Neznámí pachatelé nařízli 
a pak zlomili letos v dubnu 9 ovocných 
stromků podél cesty k Pištínu a 6 podél 
cesty k Municům. 
- Uhynutí dobytka, které bylo zpočátku 
v oblastech našich Blat přičítáno podvý-
živě, obrátilo na sebe zřetel odborníků. 
Seznámeno bylo, že dobytek pasoucí 
se na dříve zaplavených lukách pohltil 
s trávou i zárodky motolice, kterou dříve 
hostily plovatky. Ve Zlivi zkoušen byl trus 
237 kusů hovězího dobytka (z celkového 
počtu 397) a nalezeno bylo 170 dobytčat 
postižených motolicí. Zahynulo 64 ks, kro-
mě toho muselo býti nutně odporaženo 19 
kusů. Nákaza postihla i kozy, jichž zdech-
lo 68. Začalo léčení distolem a bylo vypo-
třebováno 2119 kapslí po 3 Kč 50 h . 

- V květnu zaneseny byly do Zlivi spal-
ničky, které řádily po dva měsíce mezi 
dětmi. 
- V ulici k Zahájí dalo zříditi obecní za-
stupitelstvo rybníček před Rozvoralů nákla-
dem 6400 Kč. (Zavezen byl v roce 1957)
- Letošního jara a léta obdržela zdejší 
továrna četné objednávky, takže bylo 
pracováno na dvě směny a zapálena třetí 
pec. V srpnu pracovalo v továrně 380 
dělníků, což byl počet jakého ještě nikdy 
nebylo dosaženo. Práce byla ale málo pla-
cena. A tak dělníci šli do stávky. 29. červ-
na se přestalo v továrně pracovat. Stávka 
byla ukončena 18. července bez úspěchu. 
Naopak bylo propuštěno 30 dělníků, kteří 
stáli v popředí. 
- Stavební ruch ve Zlivi neochabl. Rodinné 
domky vystavěli si p. Fr. Vobr, p. Filip, 
Josef Dvořák (kovář), Fr. Zima, V. Žák, 
p. Novák, Josef Pelikán, Josef Vaňousek. 
Přestavbu provedli p. Jan Říha, rolník 
Karel Ondok a Josef Dvořák.
- Vznikly nové živnosti. V ulici u nádraží 
usadil se kamenář p. J. Prček. V téže ulici 
otevřel svůj poboční závod hodinářský 

p. St. Přibyl a paní L. Březinová obchod 
se střižním zbožím. Na návsi zařídil 
p. Schneidler koňské uzenářství (obchod 
byl nucen uzavřít již za tři měsíce)
- Do polepšovny v Opatovicích u Hradce 
Králové dopraveni byli v červenci dva 
čtrnáctiletí žáci, dopustili se více krádeží 
vloupání ve Zlivi a okolí. Jeden na 11 
neděl a druhý na 6 neděl vězení.
- Dne 11. prosince vypukl po půlnoci 
oheň v kolně u továrny. Za dva dny poté 
vypukl požár na baště Vomáčce, kde 
shořela stodola. Oba ohně byly úmysl-
ně založeny. Při požáru nemohli zlivští 
hasiči spustit motor na stříkačce a museli 
pumpovat ručně. 
- V roce 1927 vypůjčeno bylo z obecní 
knihovny 2902 svazky, méně než v roce 
1926. Knihovna čítá 511 svazků. (Příčinou 
menšího zájmu o knihy bylo dlouhotrva-
jící jarní počasí, každý čte nejraději za 
zimy a deště)
- Vyložení obecní kroniky se uskutečnilo 
ve dnech 5. - 7. července 1927 k veřejné-
mu nahlédnutí. Příležitosti té využil pou-
ze 1 občan (p. uč. Schvarzinger) a kroniku 
si přečetl.
- Oslava 9. výročí naší samostatnosti 
vykonána byla 28. října v sokolovně za 
poměrně slabé účasti.
- Dne 28. listopadu 1927 finanční komise 
svolala schůzi s obecní radou a oznámi-
la zpronevěru obecních peněz v částce 
19.258,79 Kč a to způsobenou starostou 
obce Zlivi. Soudním vyšetřením bylo 
zjištěno, že starosta utratil mnoho peněz 
v Č. Budějovicích, kamž jezdil dvakrát 
i třikrát týdně.
- Některé vybrané zápisy ze zlivské 
kroniky z roku 1927 ukazují, že i v této 
době se řešily případy krádeží, žhářství, 
vandalství a nezájmu občanů.

Mgr. Ludmila Randáková, kronikářka

Před osmdesáti léty….

Knihovna Zliv
Ze zajímavých titulů vybíráme:

Jiří Šulc:

Dva proti říši
Románové zpracování atentátu na Rein-
harda Heydricha. Popisuje scénu domá-
cího odboje stejně jako exilovou vládu, 
výcvik parašutistů v Anglii, přípravu 
atentátu, okolnosti situace po něm. Nevy-
hýbá se líčení soukromého života hrdi-
nů.

Ismail Kadare:

Krvavý duben
Historický román je situován do albán-
ských hor na začátku 20. století, ještě 
za dob monarchie. Hlavním tématem je 
krevní msta, vendeta.

Lynn Sholesová, Joe Moore,:

Spiknutí grálu
Kriminální thriller o tajemství Svatého 
grálu a tajné organizaci, která připravuje 
druhý příchod Krista na zem.

Carolly Erickson:

Tajný deník Marie Antoinetty
Autorka se pokusila nahlédnout na život 
neblaze proslulé královny z opačného 
úhlu, ve fiktivním Antoinettině deníku. 
Na jeho stránkách se objevuje milostná 
aféra se švédským diplomatem hrabětem 
Fersenem, jenž pro královninu záchranu 
riskoval život, společně s královskou rodi-
nou prožíváme hrůzu krvavé noci, kdy do 
paláce vtrhla vraždící lůza. Nechybí ani 
zmařený pokus o útěk z Francie, zatčení 

a pochmurné měsíce drsného vězení, krá-
lovnino zoufalství z manželovy popravy, 
hrozná chvíle, kdy jí věznitelé vyrvali z 
náručí syna, jehož pak už nikdy nevi-
děla...

Quido Knopp:

Stalingrad. Peklo na Volze
Na základě dosud nezveřejněných mate-
riálů z ruských archivů a svědeckých 
výpovědí těch, kdo přežili, vznikla čtivá, 
a při tom precizní kniha o nejkrvavější, 
rozhodující bitvě Hitlerovy vyhlazovací 
války.

Friedrich Weissensteiner:

Synové Marie Terezie
Životní osudy pěti synů významné panov-
nice z rodu Habsburků.
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Zlatý klíček
Soubor Zlatý klíček byl dvacet let stabilní 
součástí kulturního života ve Zlivi, bez 
jeho vánočního zpívání na Kuklovině 
a později v novém sále ZUŠ si mnozí 
neuměli Vánoce ani představit. Před čtyř-
mi roky soubor ukončil činnost. Někdo 
to přijal lhostejně, jiný s lítostí, ale asi to 
tak muselo být. 
V posledním roce někteří bývalí členové 
souboru pocítili nepřekonatelnou touhu 
opět se sejít. Z prvního setkání vzniklo 
druhé a nakonec rozhodnutí, že Klíček 
opět připraví tradiční „Vánoce s Klíčkem“. 
Zkoušení už je obtížnější, protože členo-
vé souboru jsou již dospělí, mají rodiny, 
zaměstnání nebo je studium zaválo do 
nejrůznějších koutů země. Tyhle kom-
plikace však vyrovnává obrovská chuť 
a radost, že jsme zase spolu a že nás 
to baví. A tak rádi touto cestou zveme 
veřejnost na náš vánoční koncert do sálu 
ZUŠ v neděli 23. prosince od 17 hodin. 
Těšíme se na Vás! Jan Režný, ved. souboru

Pravěk Zlivi a okolí
Nejstarší nálezy dokládající pravěké osíd-
lení Zlivi a okolí, jsou kamenné nástro-
je ze sklonku střední doby kamenné 
(z mezolitu), zhruba 6 000 let př. n. leto-
počtem.
Nejdříve nalezené kamenné artefakty od 
Munic (z roku 1888) a od Češnovic (1984), 
byly považovány za náhodně ztracené. 
Ale zásluhou hledačů vltavínů (pánů F. 
Žáka ze Zlivi, K. Hanuse z Pašic, J. Ihnát-
ka ze Strunkovic n. BIanicí), byl v osm-
desátých létech i později na polích mezi 
Pištínem a Pašicemi nalezen větší počet 
kamenných nástrojů řazených S. Vendem, 
odborníkem na dobu kamennou, právě do 
této střední doby kamenné. Větší počet 
nálezů z této lokality dovoluje s jisto-
tou hovořit o dlouhodobém osídlení pra-
věkými lovci, sběrači a rybáři. Podobně 
tak tomu bylo zřejmě i na svazích dnes 
zastavěné části města Zlivi, hlavně v oko-
lí ulice Jaroslava Haška, kde nalezl v roce 
2007 Filip Záruba, žák l. třídy ZUŠ Zliv, 
pazourkové škrabadlo. Poloha je typic-
ká sklonem terénu k vodnímu toku, kte-
rý skýtal dostatek ryb a v okolí vodního 
ptactva. Druhým a velice významným 
dokladem přítomnosti pravěkého člově-
ka v okolí Zlivi, je tzv. depot od Zahájí. 
Jde o poklad 9. kusů bronzů z období asi 
1000 let př. n. l., který těsně před rokem 
1888 daroval do okres. muzea v Č. Budě-
jovicích dnes neznámý sedlák ze Zahájí.

Je zapsáno, že nález byl učiněn na mok-
rých Blatech, což je poměrně široký 
pojem. Jediná jedna stará indicie napoví-
dá, že to mohlo být v blízkosti rybníka 
Pacáku, tedy v blízkosti Zlivi. Jako prvý 
tento depot popsal známý archeolog, pale-
ontolog a geolog Prof.  Dr.  Jan Nepomuk 
Woldřich a pozdější badatelé pak jeho 
zprávu již pouze přebírali a opisovali. 
Až v posledních létech se depotem zabý-
val archeolog Jč. muzea Ph. Dr. Ondřej 
Chvojka, který obzvláště na sekeře s tulej-
kou, ouškem a malým otvorem pro hřebík 
co nejpevnější uchycení dřevěné násady 
topůrka, poukazuje na jihovýchodní vlivy 
ve zdejší oblasti.
Mezi nejisté pravěké nálezy z blízkosti 
Zlivi patří rozkopaná mohyla v poloze 
zv. Na překážce z r. 1910 a další rozebra-
ná mohyla při dobývání pařezu na sever 
od Zlivi v trati zv. U plánišť, které uvádí 
Joza Mádl retrospektivně, neboť do Zlivi 
přišel až v roce 1939 a ani jeden jím uvá-
děný bronzový předmět se nedochoval. 
Po delší časové absenci nálezů pravěkých 
předmětů u Zlivi, byl zde v roce 1925 na 
písčitém břehu rybníka Bezdreva nalezen 
bronzový kruh z doby halštatské, z obdo-
bí asi 700  let př. n. l.. Uložen je ve sbír-
kách Jihočeského muzea. 
Ve dvacátých, ale obzvláště ve třicátých 
létech dvacátého století, byla při výstavbě 
domků v poloze Na vartě, narušena řada 
pravěkých sídlištních objektů, kdy byla 
nalézána hlavně keramika. A opět od Joži 
Mádla zprostředkovaně a bez dochova-
ných nálezů, tedy nejistě se dozvídáme, 
že hlavně v létech třicátých, bylo učiněno 
několik pravěkých nálezů, hlavně bronzů, 
při skrývce nadložních vrstev pro povr-
chovou těžbu hlíny jak pro šamotárnu 
Zliv, tak lignitu pro elektrárnu v Mydlo-
varech. Nejstatrší práci zabývající se sou-
hrnem pravěkých nálezů a lokalit v oko-
lí Zlivi, napsal v roce 1941 vlastivědný 
pracovník Joza Mádl. Nese název: Po 
stopách původního osídlení území obce 
Zlivi a jejího okolí v době prehistorické. 
Předmluva je datována 15. května 1941 
ve Zlivi. O veškerých uvedených nále-
zech a 21 lokalitách se dozvěděl s časo-

vým odstupem, pouze z vyprávění, neboť 
byly objeveny dávno před jeho příchodem 
do Zlivi v roce 1939. Podivné však je, 
že žádný z četných předmětů jím uvádě-
ných se nedochoval, což vysvětloval tím, 
že „nálezy se nedochovaly, byly vyvezeny 
do Vídně, Lince, Berlína, Č. Krumlova“. 
Navíc jím uváděné údaje o mohylách na 
hrázy rybníka (nejméně ve 4 případech), 
jsou nesmysl. Moderní prehistorie pra-
cuje s fakty a tak není divu, že o jeho 
životě a díle vyšly v odborné archeologic-
ké literatuře dva články, které jeho dílo 
nezavrhují, ale doporučují opatrnost při 
práci s jeho údaji. Joza Mádl se narodil 
v roce 1883 v Praze a s rodiči se stěho-
val na vícero míst. Po vzniku Českoslo-
venské republiky v roce 1918 se odstě-
hoval na Slovensko, kde řadu let působil 
okolo muzejnictví a archeologie. Tehdy 
začal užívat jméno Joza Mádl. Po vyhlá-
šení Slovenského státu odešel a usadil se 
ve Zlivi, v domu č. 116, blízko vlakové-
ho nádraží. V této době se měl podílet na 
soupisech církevních a archeologických 
památek zde v okrese. Ze Zlivi se odstě-
hoval ještě v roce 1941 do Hosína, kde na-
psal a vydal podobným způsobem o pra-
věku vedenou brožurku s názvem „Slo-
vanské rody na Hlubocku“, kde již uvádí 
jím objevená pravěká hradiště, sídliště 
a mohyly, z nichž dnes opět většina není 
k nalezení. Pro prvního profesionálního 
archeologa v Krajském Jihočeském muzeu 
v Českých Budějovicích, Ph. Dr. Antoní-
na Beneše, bylo velkým zklamáním, když 
po roce 1959 revidoval pravěké památky 
uváděné J. Mádlem a nenalezl zcela nic. 
Proto když v roce 1974 napsal do muzej-
ního odborného časopisu Výběr článek 
„Z pravěku Zbudovských Blat“, u Zlivi 
uvedl nález depotu u Zahájí, bronzový 
kruh z břehu rybníka Bezdreva z r. 1925, 
ale ani jednu z Mádlových lokalit, přes-
tože o nich dobře věděl. Ponovu však uve-
dl malé keltské sídliště u Zálužic, které se 
nalézá na písčité vyvýšenině těsně u ryb-
níka Bezdreva a hráze nového Zálužické-
ho rybníka. J. Caletka

(dokončení v příštím čísle)
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